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 Utdragsbestyrkande 
 

Kommunfullmäktiges sammanträdesprotokoll 
2021-09-27 

Plats och tid Kulturhuset, måndag 27 oktober 2021, klockan 18.00-18.35. 
  
 
Beslutande Pia Sjöberg (s) 

Kjell Öjeryd (v) 
Daniel Grundström (s) 
Urban Isaksson (v) 
Inger Stenlund (v) 
Ingemar Johansson (c) 
Bo Brydsten (s) 
Oscar Öjeryd (v) 
Viveca Lindbom (s) 
Robin Fransson (v) 
Sven-Åke Nilsson (s) 
Carina Selbrand (c) 
Lennart Sjöberg (v) 

 
Tjänstgörande ersättare Styrbjörn Lind (s), tjänstgör för Katarina Lövgren (s) 

Bengt Abrahamsson (v), tjänstgör för Maria Broberg (v) 
Nina Häreskog-Linder (c), tjänstgör för Kristina Axelsson (c) 

 
 
Övriga deltagare Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Christer Normark, kommunchef 
  
 
Utses att justera Bengt Abrahamsson (v) och Pia Sjöberg (s) 
 
 
Justeringens tid och plats Kommunhuset, onsdag 29 september 2021, klockan 11.30 
 
 
Underskrifter Sekreterare  _______________________________  Paragrafer 64-78 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande  __________________________________________________  
  Bo Brydsten  
 
 Justerande  __________________________________________________  
  Bengt Abrahamsson (v) Pia Sjöberg (s) 
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__________________________________________________________________________________ 
 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2021-09-27 Paragraf  64-78 
 
Datum för anslagets uppsättande 2021-09-29 Anslaget tas ner efter  2021-10-21 
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift  _________________________________________________  
 Sara Grundström 
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 Utdragsbestyrkande 

 
Kf § 64  
 
Godkännande av kallelse 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kallelseförfarandet godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 14, bör styrelsens, övriga 
nämnders och beredningars förslag till beslut eller yttranden i de ärenden som 
tagits in i kungörelsen skickas till varje ledamot och ersättare senast sju 
kalenderdagar före sammanträdesdagen. Ordförande bestämmer i vilken 
omfattning övriga handlingar i ett ärende ska skickas till ledamöter och 
ersättare före sammanträdet. 
 
Kallelsen och övriga handlingar skickas elektroniskt. Handlingarna i varje 
ärende bör finnas tillgängliga för allmänheten i sammanträdeslokalen under 
sammanträdet. Interpellationer och enkla frågor bör skickas till samtliga 
ledamöter och ersättare före det sammanträde vid vilket de avses bli ställda. 
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Kf § 65  
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fastställer ärendelistan enligt följande: 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av två justerare, tillika rösträknare 
4 Tid för justering 
5 Godkännande av kallelsen 
6 Fastställande av ärendelistan 
7 Allmänhetens frågestund 
8 Ordförandena informerar 
9 Svar på medborgarförslag - Skyltning inom tätbebyggt område 2021/329 
10 Medborgarförslag - Lag om valfrihetssystem, LOV 2021/487 
11 Medborgarförslag - Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 2021/399 
12 Medborgarförslag -  Tillgång till dricksvatten även vid 

strömavbrott.  2021/431 
13 Budget 2022 och planeringsanvisningar 2023 - 2024 för 

Sorsele kommun  2021/203 
14 Redovisning partistödets användning - 2020  2021/328 
15 Sammanträdesdagar 2022  2021/443 
16 Handbok för förtroendevalda  2021/438 
17 Lokala ordningsföreskrifter/ordningsstadga  2021/400 
18 Strategisk plan agenda 2030, version 2.0  2021/403 
19 Ändring av LIS-område - Sandsjö  Landsbygdsutveckling i 

strandnära lägen  2021/452 
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Kf § 66  
 
Allmänhetens frågestund 
 
Sammanträdet inleds med allmänhetens frågestund. Inga frågor har inkommit 
till dagens sammanträde. 
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Kf § 67  
 
Ordförandena informerar 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Noterar informationen. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska respektive nämnds- och 
utskottsordförande, inom ramen för vad sekretesslagen medger, informera om 
pågående verksamhet. Frågor får inte ställas, med anledning av lämnad 
information, under pågående sammanträde. 
 
Kjell Öjeryd (v), kommunstyrelsen, informerar bland annat om; 
- Håller på att rekrytera ny kommunchef via rekryteringsfirma 

OnePartnerGroupe. Intervjuer pågår för tillfället med fyra kandidater. 
Nuvarande kommunchef Christer Normark avslutar sin anställning den sista 
oktober. Därefter är Marie Strinnholm utsedd till tillförordnad kommunchef 
i avvaktan på att ny kommunchef anställs. 

- Demokrativecka förra veckan. Var tillsammans med kommunchefen på en 
egen turné, besökte Gargnäs, Ammarnäs och Blattnicksele. Fick många 
goda inspel från dessa byar. Hade en träff med elevrådet och det gav störst 
intryck, mycket bra möte med fina elever som var intresserade. Kommer att 
ha återkommande möten med eleverna, ett viktigt steg i demokratin och 
förhoppningsvis få nya aktiva politiker i vår kommun. Skolmaten har varit 
en ständig fråga med uppretade samtal, men fick veta att den är betydligt 
bättre nu. 

- Ärendet om huvudmannaskap för återställning av Bräskaforsen blev 
återremitterat från kommunfullmäktige. Det har varit ett möte med Eric 
Thorstensson från stiftelsen Vindelälvsfiske. De ska återkoppla till oss om 
hur de vill gå vidare. Svar har kommit att de har fått besked om vilka som 
kan vara huvudmän. Möjliga huvudmän är fler än de först trott och de 
väntar nu på besked om någon samfällighet eller fiskevårdsområde vill ta på 
sig huvudmannaskapet. 

 
Inger Stenlund (v), social- och utbildningsutskottet; 
- Skolinspektionen har gjort en kvalitetsgranskning av skolan. Blivit 

intervjuad och ett protokoll ska skrivas. En häftig utfrågning på 2 timmar. 
Det är bra, visar på det som inte varit uppe på bordet. Fick veta att det kan 
vara intressant att se om det skiljer mellan skolenheterna då man tittar på 
kunskapsutveckling, dock kan det bli känsligt om det bara finns en elev i en 
årskurs. Detta är en granskning och kommunen kommer att få förslag på 
förbättringsåtgärder men inga ålägganden.  

- Det har varit organisationsförändring inom utbildning som främst berör 
rektorerna.     Forts. 
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Kf § 67, forts. 
 
- Inom äldreomsorgen kommer nuvarande chef Inger Sundin att sluta sin 
tjänst och hon har gjort ett bra jobb. Tjänsten har varit ute på sökning och Sara 
Johansson har fått den. Det har varit många förändringar på enhetsnivå inom 
äldreomsorgen. Fanny Johansson är rekryterad som enhetschef för hemtjänsten 
och Anna Lindbom har fått tjänst som enhetschef på Rosengården. Medicinskt 
ansvarig sjuksköterska har fått en utökat tjänst och har enhetsansvar för 
sjuksköterskorna. 
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Kf § 68 Dnr 2021/329-106 
 
Svar på medborgarförslag - Skyltning inom tätbebyggt område 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige besvara medborgarförslaget på följande sätt: 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. Samhällsbyggnadsnämnden har berett 
förslaget och konstaterar att camping är förbjuden inom området runt 
paviljongen och hembygdsområdet. Området är i detaljplanen utmärkt med Ra 
och gf, vilket medför att skyltning om förbud kan ske. 
 
Tekniska verksamheten får i uppdrag att sätta upp lämpliga skyltar. 
 
Ärendebeskrivning 
Emil Jonsson har lämnat in ett medborgarförslag där han anser att kommunen 
bör/ska sätta upp ”camping förbjuden” skyltar, framförallt vid parkeringen 
utanför hembygdsgården och paviljongen. 
 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska ett medborgarförslag 
beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det förslaget väcktes. 
Kommunfullmäktige överlämnade i juni 2021 förslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 137 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-08-31 § 64 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige 2021-06-21 § 46 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besvara medborgarförslaget på 
följande sätt: 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. Samhällsbyggnadsnämnden har berett 
förslaget och konstaterar att camping är förbjuden inom området runt 
paviljongen och hembygdsområdet. Området är i detaljplanen utmärkt med Ra 
och gf, vilket medför att skyltning om förbud kan ske. 
 
Tekniska verksamheten får i uppdrag att sätta upp lämpliga skyltar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
Beslutet skickas till: 
Förslagsställaren, Tekniska verksamheten  
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Kf § 69 Dnr 2021/487-106 
 
Medborgarförslag - Lag om valfrihetssystem, LOV 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner medborgarförslaget och överlämnar det till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Oscar Öjeryd (v) och Kjell Öjeryd (v) i 
handläggningen av detta ärende. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Jessica Holmgren skriver i ett medborgarförslag att Sorsele kommun bör 
ompröva sitt beslut om Lag om valfrihetssystem (LOV). 
 
Hon beskriver att Lag om valfrihetssystem, LOV, reglerar vad som gäller för 
en kommun eller region som vill konkurrenspröva kommunala eller 
landstingskommunala tjänster inom hälsovård eller social- och omsorgstjänster. 
Detta görs genom att överlåta åt brukaren eller patienten att välja utförare bland 
olika leverantörer inom ett valfrihetssystem 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslaget 2021-09-20 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Bo Brydsten (s) föreslår att medborgarförslaget godkänns och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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Kf § 70 Dnr 2021/399-106 
 
Medborgarförslag - Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänner medborgarförslaget och överlämnar det till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Britt-Inger Sivertsén föreslår i ett medborgarförslag att det är dags för en 
upprensning av våra tjärnar på Holmen.  
 
Hon skriver i sitt förslag: ”När jag kom till Sorsele i början av 60- talet var 
både Mariatjärn och Kyrktjärn två vackra platser i samhället, men tyvärr nu 
sedan många år mer eller mindre igenväxta. Kyrktjärn är dessutom viktig med 
tanke på turismen, eftersom området är beläget vid en av infarterna. Kanske ett 
projekt för arbetslösa ungdomar? Visst bör det finnas bidrag att söka för denna 
typ av åtgärd? Hoppas på positiv respons!” 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Bo Brydsten (s) föreslår att medborgarförslaget godkänns och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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Kf § 71 Dnr 2021/431-106 
 
Medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 
strömavbrott 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
Ärendebeskrivning 
Bo Lage Byström har lämnat in ett medborgarförslag där han föreslår att 
kommunen bygger in en automatstart av elverken liknande de som finns vid 
övriga kommunala anläggningar. 
 
Han beskriver i sitt förslag: ” I byarna Blattnicksele och Gargnäs så förlorar vi 
vårt dricksvatten vid elavbrott. Vid dessa vattenverk så står sedan tidigare 
moderna elverk som idag inte används vid elavbrott. Då nu vi igen under detta 
år upplevt detta ett antal gånger så är förslaget att kommunen bygger in en 
automatstart av elverken liknande de som finns vid övriga kommunala 
anläggningar. Kontinuerlig tillgång till dricksvattnet är viktig för såväl skolan 
som de boende i dessa byar. 
 
Då elverken finns på plats och det finns teknik att bygga in detta, det skulle 
innebära en trygghet för både kommunala verksamheter som skolan och de 
boende i dessa båda byar att ha tillgång till vatten för toalett besök mm.”. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Bo Brydsten (s) föreslår att medborgarförslaget godkänns och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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Kf § 72 Dnr 2021/203-041 
 
Budget 2022 och planeringsanvisningar 2022-2024 för Sorsele 
kommun 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Budgetramar för år 2022 antas enligt följande: 
Kommunfullmäktige 145 
Revision 427 
Överförmyndare 505 
Valnämnd 110 
Kommunstyrelsen: 179 781 
 - Stödverksamhet 27 826 
 - Teknisk verksamhet 8 289 
 - Utbildningsverksamhet 65 787 
 - Äldreomsorg 51 577 
 - Individ- och familjeomsorg 18 293 
 - Utveckling 8 009 
Samhällsbyggnadsnämnden 9 882 
Totalt 190 850  
Innebär ett resultat på  4 136 
 
Planeringsanvisningar för 2022-2024 antas enligt följande: 
- Resultatet före extraordinära poster ska uppgå till minst 2 % av skatter och 

statsbidrag (vilket motsvarar 3 981 000 kronor för 2022). 
- Investeringar som inte avser affärsmässig verksamhet ska vara 

självfinansierade dvs maximalt avskrivningar och resultat. 
- Taxefinansierade investeringar ska vara självfinansierade via taxor. 
- Strukturförändrade investeringar skall leda till effektiviseringar inom 

verksamheterna 
- Kassabehållningen skall minst uppgå till 15 miljoner kronor.  
- Kassalikviditet skall minst uppgå till 100 % . 
- Soliditeten inklusive pensionsskulden ska för koncernen öka med 0,9 % per 

år. Soliditeten anger hur stor del av koncernens tillgångar som finansierats 
med egna medel. 

- Skatteberäkningen – bygger på oförändrad skattesats, det vill säga 23,60 
kronor/skattekrona.  

- Resultatutjämningsreserv – 2016 blev det ackumulerade underskottet helt 
återställt. Diskussion om en resultatfördelning påbörjas innan bokslutet 
2021 färdigställes. 

 
Ärendebeskrivning 
Budgetberedningen har tagit fram förslag till planeringsanvisningar för 
perioden 2022-2024. 
     Forts. 
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Kf § 72, forts. 
 
Sorsele kommun är en av landets, till befolkning, minsta kommuner. Det gör 
att kommunen är extra utsatta för förändringar då varje elev, varje äldre person, 
varje omsorgstagare har stor betydelse. Kommunen behöver kunna klara av att 
planera sina verksamheter, trovärdigt, på väl lång som kort sikt. Det nya 
budgetsystem som införs inför budgetarbetet 2021 ska ge förutsättningar att ha 
samma kostnadsstruktur som snittet av alla andra kommuner – givet Sorseles 
unika, egna förutsättningar. Den nya modellen gör att kommunen med större 
säkerhet kan anpassa kostnadsmassan för rätt verksamheter och inte kräva 
underverk av de delar som redan idag har rätt kostnadsmassa. 
 
I syfte att skapa en framförhållning i planering förutsättningar bör ramarna för 
2022 och plan 2023-2024 beslutas i juni 2021. 
 
För 2021 finns en total budget på 185 642 000 kronor, för 2022 är den totalt 
budgeten 194 987 000 kronor. Förra året beviljades prioriteringar med totalt 
10 669 000 kronor. Verksamheternas nettokostnader beräknas till 189 593 000 
kronor. Resultatet beräknas till 3 981 000 kronor, vilket lämnar ett utrymme för 
prioritering för 2022 på 2 303 000 kronor. 
 
Budgetberedningen och verksamheterna har haft fem möten där prioriteringar 
har beretts. Efter det arbetet var de totala prioriteringarna 3 082 000 kronor. 
Det saknades 779 000 kronor för en budget i balans inför sista mötet. De båda 
partigrupperna har lämnat var sitt förslag till vilka prioriteringar som föreslås 
beviljas och förslag till ramar. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2021-09-14 reviderade båda grupperna 
sina prioriteringar: 
- V/C-gruppen - Tillägg 105 000 kronor till valmänden samt överföring av 20 

000 kronor från kommunstyrelsen till samhällsbyggnadsnämnden på grund 
av överföring av tillståndsprövningar. Detta innebär att resultatet minskas 
med 105 000 kronor. 

- S-gruppen - Busslinjen Arvidsjaur med -150 000 kronor, dokumentation 
bredband med -134 000 kronor, stödet från PTS med +698 000 kronor, 
avgasutsug med -150 000 kronor, modul EDP med -20 000 kronor, 
kulturhuset med -55 000 kronor, vinterväghållning med -73 000 kronor och 
sommarväghållning med -48 000 kronor samt med tillägg 105 000 kronor 
till valmänden och överföring av 20 000 kronor från kommunstyrelsen till 
samhällsbyggnadsnämnden på grund av överföring av tillståndsprövningar. 

 
 
 
 
      Forts. 
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Kf § 72, forts. 
 
Ramar 2022 efter revidering  V/C-gruppen  S-gruppen 
Kommunfullmäktige 145 145 
Revision 427 427 
Överförmyndare 505 505 
Valnämnd 110 110 
Stödverksamhet 27 826 27 878 
Teknisk verksamhet 8 289 8 618 
Utbildningsverksamhet 65 787 65 787 
Äldreomsorg 51 577 51 577 
Ifo 18 293 18 293 
Sbn 9 882 9 712 
Utveckling 8 009 7 954 
Totalt 190 850 191 006 
Innebär ett resultat på  4 136 3 981 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 112 
Förslag till planeringsanvisningar 2022-2024 
Budgetberedningen 2021-08-23 § 8 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar förslag till budgetramar 2022 enligt V/C-gruppens 
förslag och planeringsanvisningar för år 2022-2024. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Pia Sjöberg (s) – Yrkar bifall till S-gruppens förslag till budgetramar 2022. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden delar upp ärendet och behandlar först frågan om budgetramar. 
Ordförande ställer förslagen om budgetramar mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslut enligt V/C-gruppens förslag. 
 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag till planeringsanvisningar 
vilket också blir kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Verksamhetschefer 
Kommunchef 
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Kf § 73 Dnr 2021/328-104 
 
Redovisning av partistödets användning 2020 och utbetalning 
av partistöd för år 2022 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Redovisning av partistödets användning från Vänsterpartiet, Sorsele 

Socialdemokratiska Arbetarparti och Centerpartiet för år 2020 godkänns. 
- Partistöd för år 2022 godkänns för utbetalning till dessa partier. 
- En påminnelse inklusive mall ska gå ut till samtliga partier i maj inför nästa 

redovisningsomgång. 
 
Ärendebeskrivning 
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar 
att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första 
stycket kommunallagen, alltså till att stärka det politiska partiets ställning i den 
kommunala demokratin. Redovisningen ska inkludera ekonomisk redovisning 
och verksamhetsberättelse. Till redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. 
Redovisning ska ske per kalenderår och vara inlämnad till kommunen senast 
per den 30 juni året efter det att stödet har lämnats. 
 
Partistöd betalas ur årligen i förskott under januari månad efter beslut av 
fullmäktige. Har redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap. 31 § andra 
stycket kommunallagen inte lämnats in till fullmäktige senast den 30 juni året 
efter redovisningsperiodens utgång, utbetalas inget stöd för nästkommande år. 
 
Det lokala partistödet i Sorsele kommun utgår till partier som är 
prepresenterade i fullmäktige i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29 § 
andra stycket kommunallagen. 
 
Kommunfullmäktige beviljade 2020-09-28 § 72 om utbetalning av partistöd för 
2021 till Vänsterpartiet, Sorsele socialdemokratiska Arbetarparti och 
Centerpartiet. Moderaterna hade inte lämnat in någon redovisning och 
beviljades därför inte någon utbetalning av partistöd för 2021. 
 
Vänsterpartiet, Sorsele Socialdemokratiska Arbetareparti och Centerpartiet har 
lämnat in redovisning senast 30 juni. Samtliga partier är representerade i 
kommunfullmäktige och uppfyller därmed villkoren för utbetalning av 
partistöd för år 2022. 
 
Moderaterna har inte heller i år lämnat in någon redovisning och uppfyller 
därmed inte villkoren för utbetalning av partistöd för år 2022. 
 
 
     Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 73, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 115 
 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-07-29 
Redovisning från partierna 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att redovisning av partistödets användning från 
Vänsterpartiet, Sorsele, Socialdemokratiska Arbetarparti och Centerpartiet för 
år 2020 godkänns. Partistöd för år 2022 godkänns för utbetalning till dessa 
partier. En påminnelse inklusive mall ska gå ut till samtliga partier i maj inför 
nästa redovisningsomgång. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ekonomi 
Samtliga partier 
 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
 Kommunfullmäktige 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 74 Dnr 2021/443-006 
 
Sammanträdesdagar 2022 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar följande sammanträdesdagar: 
Kommunfullmäktige sammanträder på måndagar klockan 18.00: 
28 februari, 25 april, 20 juni, 26 september och 7 november. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige, nämnder och utskott ska fastställa sammanträdesdagar 
för kommande år. Eftersom utskotten sammanträden ska ligga i anslutning till 
kommunstyrelsen, ska de själva fatta beslut om sina sammanträdesdagar efter 
det att kommunstyrelsen fattat beslut.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 116 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-08-26 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar följande 
sammanträdesdagar: Kommunfullmäktige sammanträder på måndagar klockan 
18.00, 28 februari, 25 april, 20 juni, 26 september och 7 november. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Ledamöter i kommunfullmäktige 
Hemsidan 
Kansliet 
Samtliga chefer 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 75 Dnr 2021/438-003 
 
Handbok för förtroendevalda 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Antar handbok för förtroendevalda. 
- Handboken ska framöver utvecklas med vägledning för parti- och valarbete. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunsekreteraren har tagit fram ett förslag till handbok för 
förtroendevalda. Syftet med handboken är att ge ledamöter en enkel 
handledning i sitt uppdrag som förtroendevald i Sorsele kommun. 
 
Handboken kommer även att användas i undervisningssyfte efter valet 2022 för 
de nyvalda ledamöterna. Handboken ska även användas som stöd till 
tjänsteorganisationen för att öka kunskapen om samspelet mellan förvaltning 
och politik. 
 
I handboken finns generell information om de regler och lagar som kommunen 
och dess politiker ska förhålla sig till, men även mer specifikt de metoder och 
verktyg som du som politiker har till ditt förfogande. 
  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 117 
Förslag till handbok reviderad efter kommunstyrelsens sammanträde 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar handbok för 
förtroendevalda. Handboken ska framöver utvecklas med vägledning för parti- 
och valarbete. 
Pia Sjöberg (s) – Yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Samtliga förtroendevalda 
Samtliga chefer 
Hemsidan 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 76 Dnr 2021/400-202 
 
Lokala ordningsföreskrifter/ordningsstadga 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Anta den uppdaterade lokala ordningsföreskriften och därmed möjliggör 
revision kopplat till mandatperioderna. 
 
Ärendebeskrivning 
Den nuvarande lokala ordnings föreskrifter är antagen och reviderad av 
kommunfullmäktige 2012 och då områden för torgplatser felaktiga 
paragrafangivelser följt detta dokument har beredningsgruppen sett det som 
nödvändigt att presentera en uppdaterad version. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 123 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2021-07-14 
Förslag till reviderad lokal ordningsföreskrift 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att den uppdaterade, lokala ordningsföreskriften 
antas och därmed möjliggör revision kopplat till mandatperioderna. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Samtliga chefer 
Hemsidan 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 77 Dnr 2021/403-106 
 
Strategisk plan Agenda 2030 samt åtgärdsprogram med 
miljömålen i sikte 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
- Strategin ska kompletteras med goda exempel som görs redan i nutid. 
- Texten under rubrik ”Stärka den biologiska mångfalden” stycke tre, tas 

följande text bort: ”Revideringen av Naturvårdsplan och naturdatabas är 
tillsammans med en inventering av skyddsvärda träd viktig för att kunna 
identifiera rätt insatser för hotade arter eller särskilt värdefulla områden”. 

- Efter ovanstående revidering antas planen. 
 
Ärendebeskrivning 
Resolutionen Agenda 2030 för hållbar utveckling antogs den 25 september 
2015 av FN:s generalförsamling. FN:s dåvarande generalsekreterare uttryckte i 
samband med antagandet att ”vi är den första generationen som kan utrota 
fattigdomen och vi är den sista som kan stoppa klimatförändringarna”. 
 
Beslutet om Agenda 2030 innebär att alla FN:s 193 medlemsländer förbundit 
sig att arbeta för att uppnå en socialt, miljömässigt och ekonomiskt hållbar 
värld till år 2030. Agendan innehåller 17 odelbara mål och 169 delmål. Insatser 
för att utveckla arbetet med hållbarhetsdimensionerna har sedan dess 
genomförts på internationell, såväl som på nationell och lokal nivå. Trots detta 
har FN konstaterat att det krävs att mer görs för att uppnå de globala målen i 
tid. 
 
Som en del i Sveriges genomförande av Agenda 2030 tillsatte regeringen 2016 
en delegation med uppgift att stödja och stimulera arbetet. Agenda 2030- 
delegationen konstaterar att utmaningarna i Agenda 2030 till stor del är 
globala, med lösningarna är företrädesvis lokala och att genomförandet innebär 
en omfattande samhällsomställning. De förutsättningar som delegationen 
identifierat som viktiga för arbetet med agendan har inarbetats i strategierna 
nedan. 
 
Uppdraget och processen 
Första steget i processen kring Sorsele kommuns strategiska plan för Agenda 
2030, blir att utverka ett beslut i kommunfullmäktige. Denna plan innehåller 
viktiga principer och nycklar för förvaltningens fortsatta arbete med alla tre 
hållbarhetsdimensionerna. Två av de 17 målen lyfts fram som särskilt viktiga 
att jobba med där förvaltningen har rådighet och där särskilda insatser kan göra 
stor skillnad: God hälsa och välbefinnande, samt hållbara samhällen. Planen 
pekar ut 2020/2021 som ett kunskapsår för att öka kunskapen om Agenda 2030 
och de globala målen bland medarbetare och kommuninnevånarna. Intentionen 
     Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Kf § 77, forts. 
 
är att med kunskap kommer en vidareutveckling av planen och en uppdatering. 
strategisk plan Agenda 2030 bygger i stora delar på en fördjupning och 
konkreta målbilder inom begreppet hållbarhet. Förvaltningen har ett team med 
kompetenser inom miljö, folkhälsa och hållbar utveckling som håller samman 
arbetet med Agenda 2030. Arbetet leds av kommunchefen. 
 
Nuläge 
Sorsele kommer har i sin översiktsplan sedan 2018 lagt en tydlig viljeinriktning 
om att fortsätta arbeta för en hållbar samhällsutveckling. Att lyfta in arbetet 
kring Agenda 2030 och hållbara Västerbotten är ett led i detta arbete, med ett 
aktivt utvecklande av hållbarhetsfrågorna inom kommunen. Agenda 2030 är 
tillsammans med bland annat näringslivsklimat, skolresultat, digitalisering och 
kommunikation långsiktigt prioriterade områden. Utmaningen är att dagens 
insatser och lösningar inte räcker för att hantera morgondagens utmaningar, 
därför krävs nytänkande och höjd ambitionsnivå i arbetet för en hållbar 
utveckling. 
 
Inledningsvis sätts fokus på att arbeta med de områden där kommunen har 
rådighet. Genom att dessutom inspirera och påverka andra aktörer kan vi 
tillsammans ta ytterligare steg i rätt riktning. Näringslivet är viktiga aktörer och 
en förutsättning för sysselsättning, innovation och utveckling i regionen. 
Förvaltningen ska tillsammans med näringslivet driva på 
samhällsomställningen for att hela kommunen ska kunna utvecklas hållbart. Då 
arbetet nu går framåt med tydlig aktivitetsplanering, så blir det av största vikt 
att även miljömålen läggs in i Agenda 2030 profilen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 124 
Kommunchefens tjänstutlåtande 2021-08-24 
Förslag strategisk plan Agenda 2030 version 2.0 
Hållbara Västerbotten – åtgärdsprogram med miljömålen i sikte 2019-2025 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att planen antas efter revidering. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunchef  
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Kf § 78 Dnr 2021/452-212 
 
LIS-område Sandsjö 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Antar det föreslagna LIS-området. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Kjell Öjeryd (v) och Oscar Öjeryd (v) i 
handläggningen av detta ärende och lämnar sina platser. Ingen ersättare 
inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunerna har efter en ändring av strandskyddslagstiftningen, som trädde i 
kraft den 1 juli 2009, möjlighet att peka ut LIS-områden 
(Landsbygdsutveckling i strandnära lägen), där bebyggelse kan vara möjlig. 
 
Med landsbygdsutveckling i detta sammanhang avses enligt Boverket bland 
annat sådana åtgärder som långsiktigt kan antas ge positiva 
sysselsättningseffekter och som kan bidra till att upprätthålla serviceunderlaget 
i landsbygdsområden. Det kan handla om en etablering av en turistanläggning 
för en verksamhet där tillgång till stränder är en förutsättning eller åtminstone 
en avsevärd fördel. Det kan även handla om tillkomst av bostäder för 
permanent- och fritidsboende i syfte att upprätthålla ett ekonomiskt och 
personellt underlag för olika former av kommersiell service. 
 
Kommunfullmäktige antog LIS-planen 2013 och en förfrågan om 
förhandsbesked för bostadshus startade igång denna process om att utöka LIS- 
områdena runt Sandsjön. 
 
Området runt Sandsjön har idag LIS-områden och det har kommit ytterligare 
förfrågningar om nya områden runt Sandsjön. Sandsjön ligger i nära anslutning 
till väg E45 där det är ett avstånd på 36 km till Sorsele, 35 km till Storuman 
och 67 km till Malå. 
 
Området ligger med ett lämpligt avstånd för pendling, samtidigt som man har 
naturens närhet. Förutsättningar finns för el och bredband i området. LIS- 
området omfattar områden som är intill befintlig bebyggelse och som är 
lämplig för landsbygdsutveckling. Orörda områden lämnas orörda. 
 
 
 
 
 
     Forts. 
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Kf § 78, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-09-14 § 135 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-08-31 § 69 
Tjänsteutlåtande 2021-07-06 
Karta LIS-område 
Beskrivning 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar det föreslagna LIS-
området. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 
 
 
Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadsverksamheten 
Hemsidan 
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